

Yeas 41
Nays 4

So it was also carried in the Affirmative, and

Resolved, Accordingly.

Mr. *Cuvillier* moved to resolve, seconded by Mr. *Bourdages*, That this House doth persist in its Choice, and that the said *Louis Joseph Papineau*, Esquire, ought to be and is its Speaker.

The Clerk having put the Question upon the said Motion, the House divided:

Yeas 41
Nays 4

So it was carried in the Affirmative, and

Resolved, Accordingly.

Mr. *Papineau* was then again conducted to the Chair by Mr. *Cuvillier* and Mr. *Bourdages*.

And then the Mace, which was under the Table, was put upon the Table.

Mr. *Vallières de St Réal*, then addressing the Speaker, moved to resolve, seconded by Mr. *Bureau*, That the following humble Address be presented to His Excellency the Governor in Chief, viz:

May it please Your Excellency,

We, His Majesty's dutiful and loyal Subjects, the Assembly of *Lower-Canada*, in Provincial Parliament assembled, having taken into our most serious consideration the Communication made to us by the Speaker of the Legislative Council by order of Your Excellency respecting our Choice of a Speaker, humbly request Your Excellency to be fully assured that we sincerely respect the Rights of His Majesty and His Royal Prerogative which we acknowledge to be annexed to His Imperial Crown for the benefit and protection of his people. We are fully assured that Your Excellency could intend nothing which could destroy or diminish our constitutional Privileges, without which we cannot fulfil our important Duties towards His Majesty and his People of this Province, and in this persuasion we in all humility submit to Your Excellency that it is the incontestible Right of the Commons of this Province to have the free Election of one of their Members to be their Speaker and perform the duty of their House; that the Speaker so elected and afterwards presented to the King's Representative, according to usage, ought always by uniform practice to be continued as Speaker, and fulfil his Office as such, unless he be therefrom excused from corporal infirmity alleged by himself or on his behalf in full Provincial Parliament; that according to that Usage *Louis Joseph Papineau*, Esquire, has been duly elected and chosen in consideration of his great ability and fitness, of which we have had experience during several Parliaments, and has been by us presented to Your Excellency as a Person worthy our confidence, and who, we conceived, would be agreeable to Your Excellency, for which reasons we humbly hope that Your Excellency, after having considered the old Precedents, would be pleased to remain satisfied with our proceedings, and not deprive us of the Services of the said *Louis Joseph Papineau*, as our Speaker, but that Your Excellency would be pleased to give us a favourable Answer, such as His Majesty and His Royal Predecessors have ever given to their faithful Commons in such cases, in order that we may be enabled to proceed without further delay to the dispatch of the important and arduous Affairs for which we are convoked, in which we hope to give convincing proofs of our affection for the King's Service and of our solicitude for the Peace and Welfare of this Province.

And

Pour 41
Contre 4

Ainsi elle a aussi été emportée dans l'Affirmative, et

Résolu, En conséquence.

Mr. *Cuvillier* a proposé de résoudre, secondé par Mr. *Bourdages*, Que cette Chambre persiste dans son Choix, et que ledit *Louis Joseph Papineau*, Ecuyer, doit être et est son Orateur.

Le Greffier ayant mis la Question sur ladite Motion, la Chambre s'est divisée:

Pour 41
Contre 4

Ainsi elle a été emportée dans l'Affirmative, et

Résolu, En conséquence.

Mr. *Papineau* a alors été conduit de nouveau à la Chaire par Mr. *Cuvillier* et Mr. *Bourdages*.

Et alors la Masse, qui étoit sous la Table, a été mise sur la Table.

Alors Mr. *Vallières de St. Réal*, s'adressant à l'Orateur, a proposé de résoudre, secondé par Mr. *Bureau*, Que l'Humble Adresse suivante soit présentée à Son Excellence le Gouverneur en Chef, savoir:

Qu'il plaise à Votre Excellence,

Nous, les Fidèles et Loyaux Sujets de Sa Majesté, l'Assemblée du *Bas-Canada*, convoquée en Parlement Provincial, ayant pris en notre très-sérieuse considération ce qui nous a été communiqué par l'Orateur du Conseil Législatif, par ordre de Votre Excellence, relativement à notre Choix d'un Orateur, prions humblement Votre Excellence d'être très-assurée que nous respectons sincèrement les Droits de Sa Majesté et ses Prerogatives Royale que nous reconnaissons être annexées à sa Couronne Impériale, pour l'avantage et la protection de son Peuple. Nous sommes pleinement persuadés que Votre Excellence ne sauroit rien vouloir qui puisse détruire ou diminuer nos Privilèges Constitutionnels, sans lesquels nous ne pouvons remplir nos Devoirs envers Sa Majesté et son Peuple de cette Province, et dans cette persuasion nous soumettons en toute humilité à Votre Excellence que c'est le Droit incontestable des Communes de cette Province d'avoir la libre Election d'un de leurs Membres pour être leur Orateur et faire le service de leur Chambre; et que l'Orateur ainsi élu, et ensuite présenté au Représentant du Roi suivant l'usage, doit toujours par une Pratique constante continuer d'être Orateur et exercer son Emploi comme tel, à moins qu'il n'en soit excusé pour quelque infirmité corporelle, allégué par lui-même ou de sa part en plein Parlement Provincial. Que suivant cet usage *Louis Joseph Papineau*, Ecuyer, a été dûment élu et choisi en considération de sa grande Habileté et Suffisance dont nous avons eu l'expérience pendant plusieurs Parliemens, et a été présenté par nous à Votre Excellence comme une Personne digne de notre confiance et que nous estimions devoir être agréable à Votre Excellence. Pour ces raisons nous espérons humblement que Votre Excellence, après avoir considéré les Précédens anciens, vaudra bien demeurer satisfaite de nos Procédés, et ne pas nous priver des Services dudit *Louis Joseph Papineau* comme notre Orateur, mais que Votre Excellence vaudra bien nous donner une Réponse favorable, telle que Sa Majesté et Ses Prédécesseurs Royaux les ont toujours données à leurs fidèles Communes en pareils cas, afin que nous puissions sans plus de délai procéder à la Dépêche des Affaires importantes et ardues pour lesquelles nous sommes convoqués, et dans lesquelles nous espérons donner des preuves convaincantes de notre affection au service du Roi et de notre sollicitude pour la Paix et le Bonheur de cette Province.

Et

Address to the
Governor.Adresse au
Gouverneur.